
Protokół Nr VIII/19 

Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

odbytej w dniu 17 grudnia 2019 r. 

 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 10:55. Rada Gminy obradowała 

w budynku świetlicy wiejskiej w Kołakach Kościelnych. 

Ad. 1)   
Obrady VIII Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne otworzyła i prowadziła Przewodnicząca 

Rady Pani Anna Kulesza, która na wstępie poinformowała, że obrady sesji są transmitowane i 

utrwalane za pomocą urządzeń informacji publicznej i na stronie internetowej gminy. 

Następnie przywitała radnych gminy (lista obecności Zał. Nr 1), zaproszonych gości Zenona 

Wójcika – wiceprzewodniczącego Radu Powiatu Zambrowskiego, Piotra Szeligowskiego – 

radnego Rady Powiatu Zambrowskiego, Dorotę Bogdańską – kierownika OPS w Kołakach 

Kościelnych, Annę Łubnicką – kierownika Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne, 

Adama Łubnickiego – Prezesa ZG OSP w Kołakach Kościelnych (lista obecności Zał. Nr 2), 

Wójta Gminy – Sylwestra Jaworowskiego, Panią Skarbnik Gminy, Panią Sekretarz Gminy, 

pracowników Urzędu Gminy, Panie i Panów sołtysów (lista obecności Zał. Nr 3) oraz 

mieszkańców gminy Kołaki Kościelne (Zał. Nr 4). 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o wciśnięcie przycisków dla sprawdzenia 

obecności (wynik głosowania imiennego Zał. Nr 5). 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad – w sesji udział bierze 14 

radnych. 

Ad. 2) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy do otrzymanego porządku obrad są uwagi 

(Zał. Nr 6). 

Pan Wójt zgłosił wniosek o dokonanie zmiany, polegającej na wyłączeniu z porządku obrad 

punktu dotyczącego uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne 

na lata 2020 – 2029 oraz punktu dotyczącego uchwalenia budżetu gminy na 2020 rok i nad 

tymi uchwałami pochylili się w następnym roku a w ich miejsce proponuje się wprowadzenie 

uchwały w sprawie zrządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

grodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenie wysokości wynagrodzenia za inkaso i 

projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Innych uwag nie zgłoszono, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie porządku obrad 

VIII sesji Rady  Gminy po zmianach poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (Kołakowski Michał)  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad VIII sesji Rady Gminy z 

zaproponowanymi zmianami został przyjęty przy jednym głosie wstrzymującym się: 

Porządek sesji po przyjętych zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad VIII sesji Rady Gminy. 

3. Przyjęcie protokołu obrad VII sesji Rady Gminy z dnia 29 października 2019 r. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

      a/ zmian w budżecie gminy, 

b/ obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku 

rolnego na obszarze gminy w 2020 roku, 



     c/ obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako 

podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy na 2020 rok, 

           d/ ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach   

       wsparcia i mieszkaniach chronionych, 

           e/ ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, 

           f/ zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

 g/ zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

           h/ planów pracy komisji Rady Gminy na 2020 rok, 

            i/  planu pracy Rady Gminy na 2020 rok. 

  7.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

  8.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

  9.  Sprawy różne. 

  10.  Zamknięcie obrad (Zał. Nr 7).  

Wynik głosowania imiennego (Zał. Nr 8). 

Ad. 3) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z obrad z VII sesji 

Rady Gminy z dnia 29 października 2019 r.  

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o głosowanie imienne:  

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z obrad VII sesji Rady Gminy został przyjęty 

jednogłośnie  (Zał. Nr 9). 

Ad. 4)  
W tym punkcie radny Krzysztof Wasiulewski zapytał odnośnie kierowców straży pożarnej w 

Kołakach Kościelnych – jak się będzie sytuacja przedstawiała z nowym rokiem, i poprosił 

Pana Wójta o wyjaśnienie. 

Pan Wójt – to jest moment na składnie interpelacji, wyjaśnienia będą na następnej sesji, jeżeli 

to jest interpelacja. 

Innych zapytań nie było. 

Ad. 5)   
W tym punkcie Wójt Gminy  przedstawił informację o pracy między sesjami. 

Poprzednia sesja miała miejsce 29 października 2019 r. na której Wysoka Rada podjęła 

następujące uchwały w sprawie:  

a/ zmian w budżecie gminy,              

b/ zmiany Uchwały II/3/2018 z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie powołania komisji 

rewizyjnej, komisji skarg, wniosków i petycji, stałych komisji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

oraz ustalenia ich składu osobowego, 

c/ ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych,   

d/ wyboru ławników: 

d/ przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2020 rok z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o  wolontariacie,  

e/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego o nazwie „Strefa                 

gospodarcza I”. 

Powyższe uchwały zostały przedłożone Wojewodzie Podlaskiemu, a w sprawach 

finansowych  Regionalnej Izbie Obrachunkowej.  

 



W okresie między sesjami Urząd Gminy realizował bieżące sprawy. Z ważniejszych rzeczy, 

które zostały zrealizowane w tym okresie to: 

1. Urząd Marszałkowski ogłosił nabór wniosków grantowych na program 5.1 Energetyka 

oparta na odnawialnych źródłach energii. W związku z powyższym Urząd Gminy Kołaki 

Kościelne przygotował ankiety dla mieszkańców, aby móc oszacować popyt na instalacje 

fotowoltaiczne oraz kolektory słoneczne. W tym rozdaniu będziemy robić tylko panele 

fotowoltaiczne. Ankiety dostępne są na stronie internetowej Urzędu, jak i w Urzędzie w 

pokoju Nr 18. Będziemy pomagać wypełniać wnioski. 

2. Urząd Gminy Kołaki Kościelne ogłosił 19 listopada 2019 r. przetarg na sprzedaż 

zabudowanej nieruchomości znajdującej się w Szczodruchach na działce nr 206. Jest to 

budynek po domu nauczyciela. Przetarg odbędzie się 20 grudnia. 

3. Przeprowadzono przetarg na odśnieżanie dróg, w wyniku którego wyłoniono dwóch 

Wykonawców, są to mieszkańcy Gminy Kołaki Kościelne. 

4. Został rozstrzygnięty przetarg na zakup energii w 2020 r., cena energii pozostaje na 

zbliżonym poziomie.  

5. Ukończono remont dwóch odcinków dróg w Łubnicach-Krusze. Wykonana została 

nakładka asfaltowa dwuwarstwowa z wymiana podbudowy. Środki pochodziły ze 

sprzedaży nieruchomości położonej w Łubnicach, będącej wcześniej własnością gminy. 

6. Mimo kilkukrotnego ogłoszenia przetargów na drogi w Gosie Otole i droga w Rębiszewie 

nie wyłoniono Wykonawców, gdyż cena oferty znacznie przekraczała możliwości 

budżetowe Gminy i nie jesteśmy w stanie zapewnić wkładu własnego, przy finansowaniu 

tego zadania. Oferta na Gosie Otole była ok. 650 tys. a oferta na Rębiszewo – to ponad 1,2 

mln zł. W tej chwili nie stać jest nas na taki wkład własny. Będziemy czekać, aż ceny 

rynkowe spadną, to wtedy po raz kolejny będziemy składać o dofinansowanie. 

7. Urząd Gminy Kołaki Kościelne przy współpracy OSP w Szczodruchach przygotowuje się 

do złożenia projektu na dostawę tablic sołeckich. Tablice te zostaną umieszczone w każdej 

miejscowości, będą to gabloty aluminiowe, oszklone, będziemy mogli tam umieszczać 

ogłoszenia. Problem ten będzie rozwiązany, był niejednokrotnie zgłaszany przez Państwa, 

ale nie było na to środków. W tej chwili środki zostały pozyskane a nasz wkład finansowy 

to będzie około 5%. 

8. Gmina jest w trakcie przygotowania postępowania o udzielenie zamówienia publicznego 

dotyczącego zadania "Odbieranie, transport i zagospodarowanie odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Kołaki Kościelne" na 2020 r. 

Wykonawca, który złoży najkorzystniejszą ofertę będzie znany pod koniec grudnia 2019 r. 

W tej chwili trwa postępowanie i czekamy na oferty.  

9. W związku z ogłoszonym przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska nabór 

wniosków o dotacje na usuwanie wyrobów zawierających azbest informujemy, że 

właściciele nieruchomości, którzy złożyli wnioski w tej sprawie, ale jeszcze nie dostarczyli 

kolorowych zdjęć obiektów, z których planowany jest demontaż azbestu lub miejsc 

magazynowania azbestu (w przypadku zbierania) są obowiązani do ich przesłania na adres 

email: gminakolaki@op.pl z dopiskiem „Zdjęcia wyrobów zawierających azbest" i podaniem 

adresu nieruchomości lub dostarczenia na nośnikach elektronicznych (płyty DC/DVD, 

aparaty fotograficzne, telefony, smartfony posiadające transmisję przesyłania danych 

bluetootch),  do pok. nr 25 w Urzędzie Gminy Kołaki Kościelne.  

10. W dniu 23 listopada 2019 r. odbyła się uroczystość Gminnego Dnia Seniora.                             

W obchodach wzięło udział około 150 seniorów z całej gminy Kołaki Kościelne. Jest nas 

coraz więcej z roku na rok, była to 5 edycja tego spotkania. Zachęcam wszystkich do 

brania udziału w różnych organizowanych przez gminę imprezach, uroczystościach. 

Zapraszam na następne uroczystości. O wszystkich uroczystościach informujemy na 

stronie internetowej, wysyłamy informację przez sołtysów. 

mailto:gminakolaki@op.pl


11. Wzorem lat ubiegłych Urząd Gminy Kołaki Kościelne organizuje świąteczną zbiórkę pn. 

„Podaruj potrzebującym godne święta”, której celem jest pomoc osobom i rodzinom 

znajdującym się w trudnej sytuacji. Najbardziej niezbędne są produkty z długim terminem 

ważności. Zbiórka prowadzona jest do 16 grudnia 2019 r. Produkty zostaną przekazane 

najbardziej potrzebującym osobom i rodzinom z terenu Gminy Kołaki Kościelne. Termin 

minął już wczoraj, ale jeżeli Państwo chcieliby przynieść jakieś produkty, to zapraszamy. 

Zapraszam też do pomocy i współpracy. 

  (Informacja stanowi Zał. Nr 10 do protokołu). 

Ad. 6a)  

W tym punkcie Skarbnik Gminy przedstawiła uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy 

(Zał. Nr 11). 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do tej uchwały. 

Radni nie zgłosili zapytań. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

poprzez głosowanie: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy została 

podjęta jednogłośnie. 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 12 do protokołu. 

Ad. 6b) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawę 

obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w 2020 roku omówił Wójt Gminy. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w 2020 roku 

poprzez głosowanie: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w 2020 roku  

została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 13).  

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 14 do protokołu. 

Ad. 6c) 

W tym punkcie uchwałę w obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy na 2020 rok 

omówił Wójt Gminy. 

Radny Krzysztof Wasiulewski zwrócił uwagę, żeby podać kwotę, o jakiej mówimy, bo mamy 

tu sołtysów, mieszkańców. 

Wójt Gminy – jeśli chodzi o cenę skupu żyta, to stawka ministerialna to jest 58,46 zł i tu jest 

obniżenie do kwoty 40 zł. Natomiast średnia cena sprzedaży drewna ministra to 194,24 zł a 

obniżamy do kwoty 100 zł. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej 

średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na 

obszarze gminy na 2020 rok poprzez głosowanie: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią 

cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze 

gminy na 2020 rok została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 15).  

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 16 do protokołu. 

Ad. 6d) 

W tym punkcie kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska omówiła projekt uchwały w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach  wsparcia i 

mieszkaniach chronionych. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach  wsparcia i mieszkaniach chronionych poprzez 

głosowanie: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach  wsparcia i mieszkaniach chronionych została 

podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 17). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 18 do protokołu. 

Ad. 6e) 

W tym punkcie Wójt Gminy omówił uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych poprzez głosowanie: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg gminnych została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 19). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 20 do protokołu. 

Ad. 6f) 

W tym punkcie Wójt Gminy omówił uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty 

skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie 

zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso poprzez głosowanie: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zarządzenia poboru opłaty 

skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 21). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 22 do protokołu. 

 

 

 



Ad. 6g) 

W tym punkcie Wójt Gminy omówił uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie 

zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso poprzez 

głosowanie: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zarządzenia poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 23). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 24 do protokołu. 

Ad. 6h) 

W tym punkcie przewodniczący poszczególnych komisji Rady Gminy przedstawili swoje 

plany pracy na 2020 rok. 

Przy planie pracy komisji rewizyjnej członek komisji Krzysztof Wasiulewski stwierdził, żeby 

przynajmniej raz do roku odwiedzili naszą szkołę Kołakach Kościelnych, ponieważ miało być 

w planie komisji na ten rok 2020. To był mój wniosek na komisji. 

Przewodniczący komisji Leszek Gosk – w planie jest, że upoważnia się przewodniczącego do 

wprowadzania zmian w planie, i będziemy kontrolować, jak to miało dzisiaj miejsce. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Członek Komisji Rewizyjnej Wasiulewski Krzysztof – wniosek mój dotyczy tego, że to 

będzie stałe raz w roku będzie odwiedzanie, a nie według jak Pan powiedział. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – ale Komisja Rewizyjna nie jest kompetentna do 

kontrolowania szkoły, to jest Komisja Oświaty od tego. 

Wasiulewski Krzysztof – z czego to jest taki przepis? 

Gosk Leszek – ze zrozumienia, bo po co Komisja Oświaty, jak jest Komisja Rewizyjna 

rewiduje sprawy dokumentowe – finanse, a nie sprawdza porządki w szkole. 

Wasiulewski Krzysztof – ale nie mówimy o porządkach, nie rozumie Pan mojego pytania. 

Dziękuję bardzo. 

Innych uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie 

planów pracy komisji Rady Gminy na 2020 rok  poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (Wasiulewski Krzysztof). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie planów pracy komisji Rady Gminy 

na 2020 rok  została podjęta przy jednym głosie wstrzymującym się (Zał. Nr 25). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 26 do protokołu.  

Ad. 6i) 

W tym punkcie wiceprzewodniczący Rady Gminy Janusz Milewski przedstawił plan pracy 

Rady na 2020 rok. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie planu 

pracy Rady Gminy na 2020 rok  poprzez głosowanie: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie planu pracy Rady Gminy na 2020 

rok  została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 27). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 28 do protokołu. 

Ad. 7) 

Pan radny złożył a odpowiedź będzie na sesji kolejnej. 

Ad. 8) 

W tym punkcie głos zabrał radny Krzysztof Wasiulewski – jeśli mówimy odnośnie budżetu 

gminy na ten rok 2020, tak jak Pan Wójt parę minut temu powiedział, że w związku z tymi 

finansami, że chodzi o remonty i budowy dróg w Rębiszewie i Gosiach Otolach, to zwracam 

się z prośbą do Rady oczywiście i taki wniosek oczywiście, żeby w planach na rok 2020 

podjąć zadania dotyczące przede wszystkim, przynajmniej raz, czy dwukrotnie równanie w 

ciągu roku dróg dojazdowych na pola, żeby było to na bieżąco wykonywane, przynajmniej 

dwa razy w roku. 

Do tej wypowiedzi odniósł się Wójt Gminy – jestem zdziwiony, bo wszyscy co są na sali 

wiedzą, że to się wykonuje dwa razy do roku i w każdej miejscowości jest to robione. Jeżeli 

nie jest to robione – proszę mi zgłaszać. 

Wasiulewski Krzysztof – mówię, przynajmniej dwa razy do roku. 

Wójt Gminy – jest to robione w marę potrzeb i posiadanych środków. Sołtysi zgłaszają do 

nas, na bieżąco te sprawy są realizowane i ja nie widzę tu żadnych problemów. A jeżeli jakiś 

sołtys nie zgłosi, to skąd mam wiedzieć, że jest taka potrzeba. 

Na tym zakończono ten punkt. 

Ad. 9) 

W sprawach różnych głos zabrał dyrektor Szkoły Podstawowej w Kołakach Pan Henryk 

Rakoczy, który poinformował, że szkoła realizuje projekt „Rodzina najwyższą wartością”. 

Jednym z działań w ramach tego projektu jest konkurs kolęd wielopokoleniowych. Odbędzie 

on się 6 stycznia w święto Trzech Króli po mszy św. o godz. 12:00 w naszym kościele. 

Warunkiem przystąpienia do konkursu jest wcześniejsze zgłoszenie się rodziny do 2 stycznia. 

Rodzina musi wystąpić w składzie minimum dwupokoleniowym. Nie ograniczamy, czy jest 

to dziecko i mama, czy jest to mama i dziadek, czy dziecko i babcia. Ważne, żeby była to 

rodzina wielopokoleniowa. Oczywiście rodziny trzypokoleniowe, a może nawet cztero, i 

rodziny w składzie 5 i więcej osób będą nagradzane dodatkowo. Zapraszam, nie tylko dzieci 

ale też żeby nie odmawiać dzieciom. Wesprzyjcie Państwo działania dzieci w tym zakresie, 

namówcie do udziału starsze pokolenie. Za udział będą cenne nagrody. Fundatorami nagród 

będzie ks. Proboszcz, Pan Wójt, Pani Przewodnicząca Rady. 

Pan dyrektor zważył, że Gmina przystępuje, zbiera informację dotyczącą fotowoltaiki i z tego 

co wyczytałem dotyczy to domów jednorodzinnych. Czy istnieje jakaś możliwość, czy gdzieś 

Państwo spotkaliście się z taką fotowoltaiką, którą można by było na szkole zamontować, bo 

płacimy rachunki dość spore a powierzchnię dachu mamy dużą i chętnie byśmy do tego 

przystąpili. 

Pan Wójt poinformował, że jeśli chodzi o fotowoltaikę na budynkach użyteczności 

publicznej, to ten projekt nie obejmuje takich działań. Natomiast dziękuję za poruszenie 

tematu, bo przypomniało mi, że ta inwestycja kierowana jest do gospodarstw domowych, 

które nie prowadzą żadnej działalności, w tym rolniczej, ale jest możliwość, żeby dokonać 

rozdziału mocy, założyć drugi licznik na działalność rolniczą i rozdzielić prąd od działalności 

rolniczej i takie gospodarstwo może się też ubiegać o dofinansowanie. Nie trzeba już tego 

robić, tylko złożyć wniosek, gdy ktoś jest zainteresowany tego typu instalacją. W momencie 

otrzymania dofinansowania, wtedy osoba prowadząca działalność rolniczą będzie musiała już 

podjąć kroki w celu rozdziału mocy i zamontowanie drugiego licznika. Także każdy może 

skorzystać z tej dotacji. Dotacja jest do 80% wartości instalacji kosztów kwalifikowanych. 



Następnie głos zabrał rany Janusz Podbielski i zapytał Panią Przewodniczącą - co z naszym 

przystankiem dla dzieci. 14 dzieci dojeżdża na dzień dzisiejszy i nie mamy przystanku. 

Przewodnicząca Rady – zgłaszałam to, ale ….. 

Pan Wójt – to nie Rada buduje przystanki, nie Pani Przewodnicząca, od tego jest Urząd 

Gminy. Nie wiem na jakim etapie jest Pana sprawa, bo nie wiem w jaki sposób Pan postępuje, 

ja w ogóle nie pamiętam, żeby Pan czy zadzwonił do mnie w tej sprawie, czy był w ciągu 

całego roku. Pana u mnie ani razu nie było, nie wiem na jakim etapie jest, także nie wiem jak 

mam Panu odpowiedzieć. 

Radny Janusz Podbielski – kiedyś na sesji się pytałem, Pan powiedział, że czekamy w kolejce 

i ta kolejka już drugi rok. 

Wójt – znowu Pan mnie pyta, ja nie mam dokumentów, to trzeba przyjść do Urzędu, zapytać, 

czy do mnie przyjść, na jakim etapie, nie wiem, ja wszystkich spraw nie prowadzę osobiście. 

Jeżeli Pan tak działa. Dziwy fakt,  każdy ma ze mną kontakt, każdy przychodzi ze sprawami 

swoich mieszkańców, czy to sołtysi, czy to radni. Pan jest i sołtysem i radnym i Pan jeszcze 

żadnego promu nie zgłosił, jaki jest w Kossakach. O ty przystanku Pan mówi mi drugi raz, to 

jest cała Pana działalność, gratuluję. 

Radny Janusz Podbielski – to jak Pan do mnie dzwoni telefonicznie i mówi mnie Pan, że 

przez 4 lata nic nie dostałem i teraz nie dostanę, to jak ja mam przychodzić do Pana? 

Wójt – o proszę Pana, to są poważne oskarżenia i to jest nagrane proszę Pana, ja wyciągnę z 

tego konsekwencje. 

Podbielski Janusz – taki telefon był do mnie. 

Wójt – nie proszę Pan, Pan tutaj kłamie. 

Janusz Podbielski – nic nie kłamię. 

Wójt – Pan kłamie, to zostanie zaprotokołowane, zastanowię się, co z tym dalej zrobić. Nigdy 

Panu nie powiedziałem, że nie było zrobione i nie będzie zrobione. To jest absolutne 

kłamstwo. Nie wiem, kto Pana namawia do tego. 

Janusz Podbielski – tak było zadzwonione do mnie do pracy wtedy. 

Wójt – ze mną Pan nie rozmawiał na ten temat, bo Pan do mnie nie dzwonił i ja do Pana nie 

dzwoniłem i nigdy Panu nie powiedziałem takich rzeczy. To jest oskarżenie poważne, jeżeli 

się Pan zastanowił, co Pan zrobił w tej chwili. I zastanowię się, czy nie wystąpię na drogę 

sądową. 

Janusz Podbielski – ja tego nie zmyśliłem. 

Następnie głos zabrała sołtys wsi Czarnowo Dąb Pani Anna Grabowska – zapytała o znak 

drogowy, było zgłaszane, pracownik bywa u nas dość często, a znak dalej nie stoi. 

Pan Wójt – znak jest już chyba w Urzędzie, a nie zamontowany jest? 

Anna Grabowska – nie. 

Wójt – dobrze, dziękuję za uwagę. Proszę zgłaszać do mnie śmiało takie rzeczy. 

Następnie sołtys wsi Czosaki Dąb Pan Dariusz Kuleszczyk zapytał o zakres prac 

telekomunikacyjnych. 

Wójt – tak jest to zadanie prowadzone na drogach powiatowych i nie mam większych 

możliwości ingerencji w to. Natomiast nadzorujemy to, żeby nie było kolizji z naszym 

wodociągiem. To jest światłowód. 

Dariusz Kuleszczyk – ale mi chodzi mi o możliwość później się dołączenia, czy to do szkoły, 

czy do mieszkańców. 

Wójt – to nie Gmina organizuje tę inwestycję, ja nie znam szczegółów tego, ale po 

zapoznaniu przedstawię Panu informację. 

Sołtys wsi Podłatki Duże Zdzisław Zalewski zapytał odnośnie drogi, są przedstawiciele 

Powiatu, akurat pasuje poruszyć ten temat, żeby wiedzieli, że zbieraliśmy podpisy od 

wszystkich mieszkańców, bo to jest droga powiatowa a jest w fatalnym stanie. 



Wójt – tak, ten wniosek trafił do mnie, oczywiście zaopiniowałem go pozytywnie, wysyłając 

to do Powiatu i teraz wszystko leży w rękach Powiatu. Prosimy Państwa radnych, żeby 

interweniować w tej sprawie, naciskać i tak do siebie trochę. 

Zdzisław Zalewski – wiceprzewodniczący ma tam większą możliwość. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu – możliwości są na miarę kieszeni. Powiat ma te środki, 

które otrzyma z zewnątrz a zadłużenie też spore i oczekuję dofinansowania tych inwestycji 

powiatowych od samorządów gminnych. Samorządy innych gmin dokładają, środki nawet w 

50% i więcej. Nasza Gmina biedna, nie ma z czego dołożyć i też ciężko cokolwiek 

przeforsować, jeżeli nie mamy własnego wkładu. Jeżeli będą środki, na pewno będziemy, 

wnioski są złożone, o Gosiach Dużych Pani radna zgłaszała, o Podłatkach też mówiłem, ale 

na razie to możemy tylko sobie marzyć. Składałem też na drogę od Ćwikieł do Und, ale to 

wszystko zależy, ile dostaniemy z województwa. 

Radny Powiatu Pan Piotr Szeligowski  poinformował, że droga też kosztowała ponad 700 

tys., także trzeba się cieszyć z tego co mamy. A na przyszłość będziemy się starać 

pozyskiwać, bo wiadomo Powiat ma nie tylko naszą gminę, jest kilka gmin trochę 

bogatszych, które dokładają pieniądze i jest większe przebicie, ale będziemy się starać. 

Wójt – uważam, że tamta kadencja i ta, jeżeli chodzi o drogi powiatowe jest jakimś sukcesem, 

bo za tamtej kadencji został zrobiony odcinek do Zań, droga przez wiele lat wymagała 

remontu i teraz ten drugi odcinek. Te prace nabierają tempa i myślę, że nasza współpraca z 

powiatem, i poprzez naszych radnych będzie owocowała tym, że te remonty będą się 

odbywały. 

Sołtys wsi Czosaki Dariusz Kuleszczyk – zapytał członków Rady Powiatu – czy szpital nasz 

jest zadłużony, czy nie? 

Radny Powiatu Zambrowskiego – jest i to dużo zadłużony… 

Dariusz Kuleszczyk – a czy kwoty jakieś można? 

Piotr Szeligowski – można, ale to od dyrektora szpitala trzeba wyciągnąć. Powiat tak bardzo 

nie ingeruje, bo to jest jakby oddzielna działalność, ale wszystko można uzyskać, nie ma 

problemu. Na następną sesję możemy to podać. 

Na tym zakończono sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady podziękowała, złożyła życzenia świąteczne i noworoczne.  

Następnie życzenia złożył Wójt Gminy i zaprosiła na wspólny opłatek. 

Ad. 10) 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady VIII sesji Rady Gminy. 
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